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Verslag van de Avond van Leusden, informatieronde Centrum voor Natuur en Milieu op 27 
november in vergaderzaal 6 van het gemeentehuis te Leusden 
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De heren W.G. van Ginkel (CDA) en W. van Hell (ChristenUnie-SGP)  
De dames S.A. den Herder (D66), M.C.C. Koetsenruijter (GroenLinks-PvdA) 
en M.E. Mellink (VVD) 
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De heer K. Roskam 
Griffier 
Mevrouw T. Overeem 
Namens college en gemeente  
De heren H.A.W. van Beurden (wethouder), W. van Dalen (Stichting De Groe-
ne Belevenis)en mevrouw Y.A.M. van Wordragen (teamleider De School-
steeg) 

Verslag: Mevrouw A.J. Schutte (MKW secretariaatsservices) 
Pers:  Afwezig 
Publiek: Aanwezig 
 

Agenda Verslag 

Opening De voorzitter opent de informatieronde om 20.00 uur. Het college stelt de 
raad voor om de verzelfstandiging van Stichting De Groene Belevenis en 
het uitbouwen van de Schoolsteeg tot een duurzaamheidscentrum voor 
inwoners, bedrijven en instellingen te faciliteren met een eenmalige finan-
ciële bijdrage, een lening voor de opstartkosten en subsidies voor het uit-
voeren van de taken die de stichting voor de gemeente uitvoert. 
 

Centrum voor Na-
tuur en Milieu  

Wethouder Van Beurden meldt dat de grond eigendom blijft van de ge-
meente. Er komt een bruikleenovereenkomst voor tien jaar en de stichting 
betaalt huurpenningen. 
 
Voor het personeel is er geen terugkeergarantie in geval van ontslag. Per-
soneelsleden krijgen wel hulp bij het zoeken naar ander werk. Het perso-
neel wordt overgedragen op basis van de cao Welzijn. Het sociaal plan is 
uitonderhandeld met de OR. De hoofdlijnen van het sociaal plan zijn be-
schreven in het collegevoorstel. Het sociaal plan wordt de raadsleden toe-
gezonden. 
 
Stichting De Groene Belevenis krijgt de opstartkosten in kredietvorm. Dat 
geld krijgt de gemeente niet terug. De lening wordt afgelost als de stichting 
over drie jaar uit de rode exploitatiecijfers komt.  
 
Mevrouw Van Wordragen meldt dat het aantal leerlingen in Leusden af-
neemt. De stichting wil kinderen ook op een andere manier bereiken. Niet 
alleen in de schoolse situatie, maar ook in hun vrije tijd en bij de kinderop-
vang. Zij ziet voor jeugd, jongeren en kinderopvang een kans voor De 
Groene Belevenis. De kinderopvang is zoekende. Het aantal kinderen 
loopt terug en de kinderopvang wil zich profileren. Een aantal kinderop-
vangorganisaties wil zich groene kinderopvang noemen. De Stichting 
Groene Belevenis kan daar uitstekend handen en voeten aan geven op 
uitvoerend niveau en bij het middenkader en hoger kader. Er zijn momen-
teel gesprekken met een grote kinderopvangorganisatie voor een op-
dracht. Als die opdracht doorgaat, lukt het de stichting de financiële doel-
stellingen te behalen. Als de opdracht niet doorgaat, wordt het lastiger. 
Dan gaat zij kijken of zij binnen kleinere organisaties iets kunnen doen. 
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Om de belangrijkste doelstellingen te bereiken heeft de stichting andere 
middelen nodig dan alleen subsidie van de gemeente. Daarom gaat de 
stichting aan de slag met bedrijven en fondsenwerving. Daarvoor is extra 
menskracht nodig. Verder richt de stichting zich op particulieren en gezin-
nen, bijvoorbeeld met de schuilhut en de struintuin.  
 
De stichting doet nu nauwelijks iets voor bedrijven. Dat heeft een prakti-
sche oorzaak. Een ambtenaar mag niet zomaar iets voor bedrijven doen 
en ambtenaren worden beperkt in het ondernemerschap. Het is dan ook 
lastiger sommige subsidies en fondsen aan te vragen. Een stichting kan 
dat makkelijker doen. De stichting heeft een aantal dingen voor bedrijven 
gedaan, zoals lunchwandelingen, teambuildingsbijeenkomsten en na-
jaarsbijeenkomsten. Binnen het huidige team is geen capaciteit om met 
mogelijke opdrachten van bedrijven aan de slag te gaan. Daarom is een 
specialist nodig. Die zal ook de subsidies aanvragen en fondsen werven.  
 
De heer Van Dalen voegt toe dat het bestuur ervan bewust is dat de radar 
uitgezet moet worden naar andere mogelijkheden. De stichting moet van 
de veiligheid van de gemeente over naar een situatie waar mensen en be-
drijven geld gaan betalen voor diensten. De stichting heeft een Raad van 
Advies ingesteld met mensen die daar verstand van hebben. Het punt 
staat hoog op de agenda. Het kan zo zijn dat de gemeente Leusden blijft 
financieren, maar geld kan ook van andere gemeentes komen. Hij ziet 
kansen en wil er het beste van te maken. 
 
Wethouder Van Beurden antwoordt dat als het niet lukt met de andere 
middelen, dat er dan nog steeds middelen in de begroting staan voor het 
werkbudget van de stichting. Het gaat dan bijvoorbeeld om de natuur- en 
milieulessen in het onderwijs. Als de raad dat dan nog wil. Als groei van de 
stichting niet lukt, dan moet er een nieuw besluit komen. Het gaat dan om 
de vraag wat de raad over heeft voor de natuur- en milieulessen in het on-
derwijs.  
 
Het gaat om een zakelijke overeenkomst. Als de prognoses tegenvallen, 
zal de gemeente met de stichting overleggen. Dan kan terugbetaling van 
de lening worden bijgesteld of uitgesteld. Hij wil daar echter niet van uit-
gaan. Het doel is een zelfstandige stichting die op eigen benen kan staan. 
Stel dat een verlenging of een extra lening daarbij kan helpen, dan kan 
dat. De wethouder zal daarvoor wel altijd terugkomen bij de raad. De sub-
sidie wordt jaarlijks aangevraagd en toegekend én er horen prestaties bij. 
Als de stichting of de wethouder denkt dat het niet goed gaat, dan komt 
het onderwerp terug bij de raad.  
 
De wethouder heeft zelf in het voorjaar consequent gemeld dat er opstart-
kosten bij horen. Toen in maart of april een nieuw bestuur is gestart, is de 
melding over opstartkosten aan de raad niet gedaan. Nu zijn de kosten op 
een rijtje gezet. 
 
De gemeente gaat geen dingen dubbel doen. Vanuit het landelijke ener-
gieakkoord volgt nog een voorstel voor een vertaling naar de situatie in 
Leusden. Dat voorstel gaat over energiebesparing met een duidelijk afge-
bakend profiel. De Stichting De Groene Belevenis gaat over duurzaam-
heidsbeleid. Leusden gaat aan de slag met de duurzaamheidsagenda met 
bedrijven en inwoners. Hij ziet De Groene Belevenis als een expertisecen-
trum voor duurzaamheid. Duurzaamheid gaat verder dan energiebespa-
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ring.  
 
Mevrouw Van Wordragen meldt dat er acht maanden geleden een nieuwe 
vrijwilligerscoördinator is aangesteld die ervaring heeft met jongere men-
sen. De ervaring is dat vrijwilligers blijven en ouder worden en daardoor 
minder inzetbaar zijn. De afgelopen zes maanden zijn er vijf jongere vrijwil-
ligers bijgekomen. Er is iets wat je kunt doen in uitstraling en activiteiten 
waardoor je mensen krijgt, maar het is spannend, want de stichting is vol-
ledig afhankelijk van de vrijwilligers. Het zijn de vrijwilligers die alle lessen 
geven, de kisten bijhouden en de tuin onderhouden.  
 
Wethouder Van Beurden antwoordt dat met de stichting is afgesproken 
dat zij twee jaar de kans krijgt om met een plan en financiering te komen 
voor de gemeentewerf. De stichting kan er een activiteitencentrum maken. 
Op dit moment zet de gemeente de werf daarom niet actief in op de markt. 
Vanuit de zorg is belangstelling en er zou samenwerking tussen zorg en 
de stichting kunnen komen. Verbouwen van de werf is niet het plan. Eerst 
wordt gekeken of er een leefbaar plan komt.  
 
Mevrouw Van Wordragen antwoordt dat de stichting nu zoekt naar part-
ners om voor de werf plannen te maken. Er komen veel partijen op de 
stichting af: kinderopvang, repaircafé, dagopvang. Centraal staan duur-
zaamheid en groen, maar duurzaamheid is breed: water, zwerfafval, ge-
zonde voeding, beweging, energie en klimaat. 
 
Wethouder Van Beurden vult aan dat maatschappelijk verantwoord on-
dernemen ook gebeurt door de twee Wajongers die de struintuin onder-
houden. Die bijdrage is ook te zien als gemeentelijke subsidie, maar aan 
de andere kant spaart de gemeente vervoerskosten van deze Wajongers 
uit voor dagbesteding elders. 
 
Mevrouw Van Wordragen meldt dat de basisgedachte van de stichting 
samenwerking is. De stichting werkt al samen met Groot Zandbrink en 
heeft in totaal 31 samenwerkingspartners. Als alle partners de krachten 
bundelen, komen ze verder. Zij zal een lijst met de samenwerkingspart-
ners beschikbaar stellen voor de raadsleden. 
 
Wethouder Van Beurden zegt toe dat hij de verhouding ten opzichte van 
andere initiatieven goed in beeld zal brengen.  
 
Mevrouw Van Wordragen antwoordt dat de efficiency door samenwerking 
verborgen zit in de begroting. Er zijn namelijk kosten samengevoegd. De 
vaste specialist is niet meer zichtbaar. Als de kosten waren gesplitst, was 
het duidelijker. 
 
Voor de efficiency is contact gezocht met tien organisaties in Leusden om 
samen te werken op ICT-gebied, want dat is grootste kostenpost. Er is 
geen organisatie gevonden om mee samen te werken onder de voorwaar-
de dat de kwaliteit gegarandeerd blijft en kostenreductie mogelijk is. Twee 
kleinere organisaties willen later misschien wel meeliften. 
 
Er zijn twee manieren om een duurzaamheidsknooppunt op te zetten. Sa-
men met gemeente Amersfoort of met meerdere organisaties. Veel orga-
nisaties hebben uitgebreide netwerken en zijn goed op de hoogte van wat 
er is aan mensen en initiatieven. Het gaat niet om grote bedrijven, het 
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kunnen ook individuen zijn.  
 
Het wordt een debatonderwerp.  
 

Sluiting De voorzitter sluit de informatieronde om 20.42 uur. 
 


